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Juha Järä och 19 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i enlighet med fullmäktiges 
arbetsordning: 

”I Myrbacka har det ordnats sommarestradverksamhet som varit mycket populär. I Dickursby har det i 
sin tur i flera års tid ordnats större konserter på en tillfällig scen som byggts upp för konserterna i fråga 
och även dessa konserter har varit populära. Den senare har kostat mycket enbart i fråga om byggandet 
och invånarna har alltid bara fått njuta av endast en konsert, i allmänhet två gånger per sommar. Det 
finns omkring 250 000 invånare i Vanda, men ingen ordentlig fast scen i staden. Ofta finns det flera 
scener och estrader i en stad av den här storleken. Två ordentliga scener skulle alltså inte vara någon 
överdrift utan en klok investering. 

Jag föreslår att staden så fort som möjligt utreder möjligheterna att ordna likadan 
sommarestradverksamhet i östra Vanda och Dickursby som i Myrbacka i västra Vanda, också med 
beaktande av kostnadseffektiviteten. Jag föreslår också att staden, om den lyckas, utreder möjligheterna 
att anlägga en mer permanent stadskulturscen i Dickursbyområdet. Ett bra, om inte det bästa 
alternativet till en permanent plats för en scen är Biblioteksparken, där en fantastisk konsert ordnades 
lördagen den 17 augusti 2024. Scenen var lämpligt placerad på den mest naturliga och fungerande 
platsen i området, varifrån alla åskådare hade en god sikt. Solens riktning hade beaktats, liksom också 
ljudets riktning för att orsaka så lite olägenhet som möjligt för invånarna i närområdena. En mer fast 
scen skulle kunna byggas relativt snabbt "när saker och ting faller på plats” – men senast efter det 
eventuella spårvägsbygget, eftersom den nuvarande Biblioteksparken på grund av Vandaspårans linje 
genom parken troligtvis kommer att renoveras och senare byggas om.

Senare kunde också till exempel Ådalsparken (Louhela Jam) mellan Myrbacka och Mårtensdal eller 
något annat ställe i västra Vanda vara en lämplig plats för en mer permanent scen, och den här 
möjligheten bör också utredas. Det finns många scenkonstruktionsmöjligheter och vid behov kan till och 
med "tillåten sprejmålning” möjliggöras med beaktande av scenkonstruktionerna. Nämnda problem och 
hinder kan ”tacklas". 
  
 Om de ovan nämnda stadskulturscenerna genomförs skulle de på olika sätt medföra rikligt med 
välbehövlig kultur- och evenemangsverksamhet för att liva upp stadscentrumen och dessutom på lång 
sikt också medföra kostnadseffektivitet i infrastrukturen för kulturtjänsterna. Båda dessa saker är inte 
bara i linje med stadens strategi, utan de är också en stark önskan hos kommuninvånarna.”

Stadsfullmäktige 19.8.2024 § 24 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 
_____

Verksamhetsområdet för stadskultur och välfärd konstaterar följande som sitt svar:



Vi utreder möjligheterna att ordna sommarestradverksamhet i Dickursbyområdet och vi bedömer 
samtidigt om en fast stadskulturscen kunde placeras i Biblioteksparken. I Biblioteksparken bakom 
ingången till Tikkuparkki finns ett markområde som har förstärkts med en slags korslagd ram och 
gallerkonstruktion där åtminstone en tillfällig scenkonstruktion kan byggas, vilket också har gjorts. Det 
utreds hur det förstärkta området lämpar sig för en permanent scen.

Era framförda synpunkter om var en scen kunde placeras och hur omgivningen kunde beaktas genom 
att optimera ljudets och solens riktning, är värdefulla. Det är också viktigt att beakta att musiken som 
hörts från uteterrassen Terrazzi i Dickursby har väckt mycket negativ respons hos invånarna.

I anslutning till kulturhuset Martinus byggs en evenemangspark med en permanent så kallad 
containerscen. Målet är att öppna evenemangsparken inför sommarsäsongen 2025. Parkens 
evenemangskoncept utvecklas som bäst och i planeringen beaktas de önskemål och den respons som 
lämnats in av invånarna.

För närvarande utförs en bedömning av effekterna av verksamheterna Myrbacka sommarestrad och 
Myyr York Park 2024 med hjälp av det digitala enkätverktyget Salmi Eventlizer. Dessa resultat används 
som en del av utredningsarbetet.

Med de nuvarande resurserna finns det inte tillräckligt med pengar för att producera program på 
scenerna eller anskaffa teknik, och därför rekommenderar vi inte att traditionella fasta scener (jfr. 
Esplanadestraden, estraden Laikunlava i Tammerfors) prioriteras i nuläget, om det inte anvisas 
nödvändiga tilläggsresurser i budgeten för dessa ändamål.

Om man först vill testa hur scenerna fungerar är containerscener ett säkrare alternativ. Containerscener 
skulle förmodligen vara det förmånligaste alternativet att genomföra scenteknik och 
scenkonstruktioner, men också i fråga om dem bör man först utreda alla sammanhängande kostnader 
och överväga hur de stilmässigt passar in i miljön. Dessutom är det bra att komma ihåg att man inte kan 
få en scenlösning att fungera för alla typer av evenemang.

Stadsstyrelsen 7.10.2024 § 34

Förslag av biträdande stadsdirektören för verksamhetsområdet för stadskultur och välfärd:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Juha Järä och de 19 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens svar i 

enlighet med verksamhetsområdets förslag och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.
_____

Stadsfullmäktige 21.10.2024 § 25

Stadsstyrelsens förslag:  
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.

Beslut: 



Stadsfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet till följande sammanträde.
______

Stadsfullmäktige 18.11.2024 § 21

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Juha Järäs och 19 andra ledamöters undertecknade motion om att åtgärda situationen vad 

gäller scener och estrader i Vanda

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1. Besvärsförbud 
 
Närmare information: 
Reeli Karimäki, kulturchef, 040 5241 403
(fornamn.efternamn(at)vantaa.fi)


